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۱۷ شــهریور ۱۳۹۸
 ۱۴۴۱ محــرم   ۸
شـــــماره ۲۹۱۸

۱شـنبه

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

فرنــود فغفورمغربی|  

دغدغــه اش انتقــال 
صحيح معارف به  نسل 
اســـت.  آيــنـــده 
سيدحسين محمدنيا تأكيد مى كند كه 
در مرثيه ها و نوحه خوانى ها از محتواى 
مناسب استفاده و از خرافات و بدعت ها 

دورى شود.
پيرغــلام پنجاه وهفت ســاله محلــه 
طبرسى شــمالى كه از كودكى همراه 
پدرش در مجالــس مذهبى مختلف 

حضور داشته اســت، امروز سعى دارد 
مرثيه خوانــى را به همان شــكل و 

شيوه قديم حفظ كند. او در كار 
خوانندگى براى اهل بيت(ع) 
شــاگرد مرشد قاســم ثابت 
بوده كه از بــزرگان اين كار 

محسوب مى شده 
است.

 : يــد مى گو
ن  ا د ســتا ا
مؤيد، شفق 

و رســتگار اكنون هم افتخــار جامعه 
مداحان و شــاعران مذهبى هستند. 
مرحوم خسرو را به ياد دارم كه تأكيد 
داشت فقط شــعر خوب بخوانيم. 
همه اين ها مى گفتند كه مطالعه 
كنيم و شعر و مقتل درست را براى 
مستمعان بخوانيم. اين طور 
نباشد كه راست و دروغ 
را به هــم ببافيــم تا 

مجلسمان گرم شود.
او از قديم ها مى گويد 

كه هركســى به ميزان توانايى خود يا 
نذرهايى كه در طول ســال كرده بود، 
مبلغى، مواد غذايى و گاهى پارچه هاى 
مشــكى براى هيئت محلــه مى آورد 
و به اصطلاح دســتگاه اباعبدا...(ع) را 
رونق مى دادند. مى گويد: اين كار را هم 
با افتخار انجام مى دادند و مســابقه اى 
غير رسمى و البته دلى ميان همه افراد 
در اين بخش برقرار بود. مشــروح اين 
گفت وگــو را امروز در شــهرآرامحله 

منطقه3 بخوانيد. 

دغدغه پیرغلام 
مرثیه خوان
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اينجا تريبوني براي بيان نظرات، انتقادات، مشكلات و درخواست هاي شما 
شهروندان است و مي توانيد از روش هاى زير، مطالبتان را با ما در ميان بگذاريد.

@shahraranews :اينستاگرام
shahraranews.ir :تارنما

info@shahrara.com :رايانامه
پيامــك: 30007289   پيام رسان:09154294580

تلفن: 051-37288881-5  مراجعه حضورى  
 شهروندان گرامى ! با هدف پيگيرى دقيق و سريع مسائل مطرح شده، 

لطفا آدرس و اطلاعات كاملى در اختيار ما قرار دهيد.

انتقاد از پر كردن نشست زمين
 با شن و ماسه!

 شهرداری

471...0938- بولــوار توس91 قطعه 
زمينى اوقافى روبه روى دبيرستان «سكينه 
افشــار» چندين ســال براى فضاى ســبز 
و ورزشى اختصاص داده شده، اما متأسفانه 
شهردارى هيچ اقدامى نكرده است. تقاضاى 

رسيدگى به اين موضوع را داريم.
شهروند- از مسئولان محترم شهردارى 
منطقه يــك خواهشــمندم بازديــدى از 
ساخت وسازهاى بولوار سجاد داشته باشند؛ 
چرا كه كارگاه هاى ســاختمانى آسيب هاى 
زيادى بــه درختان كوچه هــا وارد و بعضى 

درخت ها را خشك مى كنند.
0915- چــرا شــهردارى  ...848
مكان هايى را كه خيابان شهيدخاكســترى 
37، 39 و سپاه64 در بولوار صبا در منطقه7 

نشست كرده، با شن و خاك پر كرده است؟
شهروند- آقاى شهردار! لطفا در شهر 
قدم بزنيد تا از نزديك شاهد كمبود ها باشيد. 
نيمكت اتوبوس و ســايه بان در بولوار نماز، 
فكورى25، چهارراه فكورى به سمت ميدان 
هاشميه و كمبود پل عابر پياده در بسيارى از 

بولوارها را از نزديك ببينيد.

 شهرستان

851...0936- از 2نفــر از مديــران 
محترم هيئت مديــره مجتمع صابر در بولوار 
شهيد برونسى شــهرك گلبهار تشكر ويژه 
دارم و به برادران نيروى انتظامى كه با همت، 
درايت و محبت به ســاكنان ايــن مجتمع 

خدمت مى كنند، خداقوت مى گويم.

 شرکت برق

758...0935- مســئولان لطفــا در 
هنرستان 40 و 33 چراغ نصب كنند. چندبار 
شاهد تصادف در اين محل ها بوده ام كه خدا 
به خير گذرانده اســت. در هاشميه75 نيز 
نبش چهارراه اول كوهسار به دليل تاريكى 
تصادف شــديدى رخ داد. لطفا چراغ نصب 

كنيد.
شــهروند- شــب ها رفت وآمــد در 
حافظ24 براى عابران خطرناك است. در اين 
محدوده عرض پياده روها كم و تاريك است. 

لطفا چراغ نصب كنيد.

 سازمان ترافیک

292...0937- از شــهردار محتــرم 
مشهد سؤالى دارم. براى خيلى از مردم اين 
سؤال وجود دارد كه چرا پل هاى دوربرگردان 
در پليس راه امام هادى(ع) با اين همه هزينه 
ســاخت چنين نمايى دارد؟ چــرا با همين 
هزينه پلى مانند پل امام حسين(ع) احداث 

نكرديد؟

 راه و شهرسازی

597...0915- چرا عمليات احداث 
لاين سوم جاده مشهد-گلبهار پيشرفتى 
ندارد؟ با احداث اين باند كمك شايانى به 
كاهش ترافيك و افزايش امنيت مى شود؛ 
امــا متأســفانه اهميتــى بــه آن داده 

نمى شود.

 موسسه مالی و اعتباری

شهروند- مسئولان محترم بانك انصار 
و سپه! لطفا براى نصب و راه اندازى عابربانك 
ســپه در يكى از مراكز خريد ويژه در گلبهار 
اقدام كنيد تــا نظاميان و خانواده هايشــان 

بتوانند از اين خدمات استفاده كنند.

 تاکسی رانی

773...0915- چرا سامانه شبكه133 
مشهد مانند تاكسى هاى اينترنتى پيشرفته 
نيست و مسير و كرايه را نشان نمى دهد؟ چرا 
ايــن موضــوع را بازرســى و مديــر عامل 
تاكســى رانى و خود شــبكه133 پيگيرى 

نمى كنند؟
568...0915- چرا تاكسى رانى براى 
خيابان هنرســتان در بولــوار وكيل آباد كه 
حداكثر ظرفيت فعاليت 7تاكســى خطى را 
دارد، مجوز فعاليت براى 20تاكســى خطى 
صادر كرده است؟ به نحوى كه بيشتر وقت ها 
تاكســى هاى متوقف در اول خط به صورت 
دوبله، در سمت ديگر به انتظار مسافر توقف 
مى كنند. اين مســئله عبور و مرور را براى 
ديگر خودروهــا در اين خيابان با مشــكل 

روبه رو كرده است.  
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دانش آمــوزان، هزينه فراوان 
خودرو و لوازم يدكى و مراحل 
پيچيده ادارى بــراى كار در 
شــركت هاى خصوصــى از 
مـهم تـــرين دغدغه هــاى 
راننده هــاى ســرويس هاى 
مدارس اســت. آن ها مى گويند چند 
ســال پيش راننده هاى سرويس هاى 
مــدارس در تعاملــى مســتقيم بــا 
خانواده ها، مأمور رساندن دانش آموزان 
به مدرســه و برعكس مى شدند و در 
ازاى ايــن خدمت رســانى مبلغى را 
دريافت مى كردند؛ تا اينكه گسترش 
ايــن جريــان موضوع ســامان دهى 
سرويس هاى مدارس را مطرح كرد و در 
ســال96 آن را بــه تصويب رســاند. 
ســامان دهى نيــز بــا به كارگيــرى 
شركت هاى خصوصى صورت پذيرفت.  
اما وقتــى در گزارش بــا اصناف اين 
هفته مان ســراغ چند بانــوى راننده 
سرويس مدارس مى رويم، دغدغه هاى 
ديگرى را مطرح مى كنند كه مهم ترين 
آن ها نبود نظارت بر امنيت آن هاست. 
از اين رو در آســتانه بازگشايى فصل 
مــدارس، پــاى درددل ايــن بانوان 

مى نشينيم.

 سامان دهی اوضاع را پیچیده تر کرده است

«پيش از اين ســرويس هاى مدارس 
در تعامــل مســتقيم بــا خانواده ها 
كار مى كردنــد و انتظــار مى رفت با 
ســامان دهى، مشــكلات اين فرايند 
كمتر شود، اما حالا اين وضع به گرفتن 
هزينه هايــى چــون حــق عضويت، 
برچســب روى  خــودرو، جريمه هاى 
مختلف و برخى قواعد دســت وپا گير 
محدود شــده اســت.»اين را يكى از 
راننده هاى سرويس مدارس كه سابقه 
بيشترى نســبت به ديگر همكارانش 
دارد، مى گويــد. بــه گفتــه فاطمى، 
ســامان دهى ســرويس هاى مدارس 
با فعال شدن چند شــركت خصوصى 
صورت پذيرفته اســت كــه بايد همه 
امور راننده ها را رتــق و فتق كنند، اما 
راننده ها هربار اوايل ســال با آن ها، آن 
هم براى پرداخــت هزينه ها، برخورد 
دارنــد. يكى ديگــر از بانــوان راننده 
دنباله حرف همــكارش را مى گيرد و 

مى گويد: ما به استفاده از برچسب هاى 
ويژه روى خودروهايمان ملزم شده ايم 
تا مشخص شــود خودرو ما در ساعاتى 
مشخص شده سرويس مدرسه است و 
زير نظر تاكسى رانى هستيم، اما همين 
برچســب ها بارها برايمان معضل شده 
اســت؛ چرا كه خيلى وقت ها شركتى 

كه هزينه برچســب را به آن پرداخت 
كرده ايم، لغو كار و شركت جديدى به 
ما معرفى مى شود. در چنين شرايطى 
110هزارتومان هزينه برچسبى كه به 
شركت قبلى پرداخت كرده ايم، به اين 
زودى ها به ما برنمى گردد و بايد دوباره 

هزينه كنيم.

  بایــد بــرای بچه ها تاکســی تلفنی

بگیریم!

«اگر يــك روز تصادف كرده باشــيم، 
يا هر اتفاقى بيفتد كــه آن روز نتوانيم 
ســرويس دهى كنيم، ســرتاپايمان را 
اضطــراب وحشــتناكى فرامى گيرد. 
نمى دانم چــرا هيچ برنامــه اى براى 

ســرويس جايگزين در شرايط خاص 
وجود ندارد؟»

على آبادى از روزهايى حرف مى زند كه 
به دليل مشكلى نتوانسته  خدمات دهى 
كند و همين برايش داستان هايى ايجاد 
كرده اســت. مى گويد: درنظر بگيريد 
وقتى چنين مشــكلاتى پيش مى آيد، 
هيــچ جايگزينى نداريــم و ناچاريم با 
هزينه بســيار زياد براى هــر كدام از 
بچه ها تاكسى تلفنى بگيريم. به گفته 
او، لازم است تاكسى رانى يا شركت هاى 
خصوصى براى وقت هــاى اضطرارى 

راننده هايى را جايگزين كنند .

 ناظر امنیت ما کیست؟

«كاش ناظرانــى كه در طول مســير 
مرتب مراقب اين هستند كه ما بيشتر از 
4دانش آموز را سوار نكرده باشيم، كمى 
هم به امنيت ما فكر مى كردند.» اين را 
يكى ديگــر از راننده ها بيان و مى كند. 
به گفته او هر اتفاقى در مســير بيفتد 
يا حتى بچه هاى داخــل خودرو با هم 
درگير شــوند، مســئوليتش با راننده 
ســرويس اســت. مى گويد: در چنين 
شــرايطى هم از طرف تاكســى رانى و 
هم خانواده بچه ها سرزنش مى شويم. 
مدرســه هم به راحتى قرارداد ما را لغو 
مى كند؛ درحالى كه بــه نظر من همه 
اين مسئوليت نمى تواند بر دوش راننده 

سرويس باشد.

 هزینه سرسام آور استهلاک

«بيشتر از 10ســال مى شود كه راننده 
سرويس مدارس هســتم و تقريبا هر 
2ســال به تعويض خودرو خود ناچار 
مى شوم. هر بار سعى مى كنم خودرويى 
كارنكــرده بخــرم تــا مــدام پايم در 

تعميرگاه ها نباشد. » 
اســلامى، از ديگــر راننده هــا هم به 
سرويس دهى متعدد برخى راننده ها به 
همين دليل اشاره مى كند و مى گويد: 
با توجه بــه هزينه هاى سرســام آور و 
درآمد كم، خيلــى از همكاران ترجيح 
مى دهند هم زمان چند سرويس بگيرند 
تا شايد كمى درآمدشــان بهتر شود. 
حالا در چنين شــرايطى اگــر اتفاقى 
مثل خرابى خودرو يــا تصادف بيفتد، 
از آن طــرف هزينــه زيــادى خواهد 

داشت. 

رانندگان سرويس مدارس  روى دست  انداز سامان دهى
زنان راننده از مهم ترین دغدغه های خود می گویند

رئيــس اتحاديه تاكســى رانى در پاســخ بــه گلايه هاى 
يــاد  خصوصــى  شــركت هاى  از  مطرح شــده، 
مى كنــد كــه در جريــان ســامان دهى ســرويس هاى 
مــدارس، راننــدگان ايــن ســرويس ها را بــه كار 

گرفته اند.
احمد محبى با بيان اينكه مشهد در اجراى چنين طرحى 
پيش گام بوده اســت، مى گويد: در حقيقــت ما فضايى را 
براى فعاليت اين افراد ايجاد كرده ايم. با اين حال به دنبال 
همكارى بخش خصوصى و برنامه ريزى براى ارائه خدماتى 
به راننده ها هستيم كه در اين صورت شامل حال راننده هاى 
سرويس مدارس هم مى شــود.محبى در پاسخ به تفاوت 
وضعيــت راننده هاى ســرويس مدارس با تاكســى رانان 
مى گويد: براى ارائه خدمات بيشتر و ارائه برخى تسهيلات 
به دنبال شكل گيرى تعاونى هايى بوده ايم. چنين فضايى 
هنوز به طور كامل شكل نگرفته اســت،محبى با اين حال 
اين وعده را مى دهد كه با شناســايى رانندگان قانون مدار 
موارد رفاهى را در كارگروه ماده18 طرح و تصويب كنند.

او درباره عملكرد ناظران و نظارت بر امنيت سرويس هاى 

مدارس، پاسخ مطلوبى نمى دهد و مى گويد: بر كار ناظران 
نيز نظارت صورت مى گيرد و به آن ها امتياز داده مى شود 
كه اين امتيازات در تصميم گيرى براى ادامه فعاليت آن ها 

مؤثر است.

 تشکیل کمیسیون  های حقوقی برای بررسی مشکلات

در ادامه سراغ مدير روابط عمومى اداره كل آموزش وپرورش 
خراســان رضوى مى رويم. مهــدى مجيدى فــر درباره 
چگونگى نظارت بر امنيت كار  زنان راننده ســرويس هاى 
مدارس به همان شــركت هاى خصوصى اشــاره مى كند 
و مى گويد: در اين باره هيچ تقســيم كار مشــخصى بين 
تاكســى رانى وآموزش وپرورش نيست و هر دو ناظر به كار 
شركت هاى خصوصى هستيم. به گفته او، موضوع امنيت 
هم جزو مواردى است كه بازرســان و ناظران شركت هاى 
خصوصى بايد به آن توجه داشــته باشــند. در اين رابطه 
كميسيون هاى حقوقى هم در ســازمان تاكسى رانى و هم 
در آموزش وپرورش براى مراجعه و بيان مشكلات رانندگان 

شكل گرفته است.

به دنبال شکل گیری تعاونی ها برای ارائه خدمات هستیم

مرثيه خوانــى را به همان شــكل و 
شيوه قديم حفظ كند. او در كار 

خوانندگى براى اهل بيت(ع) 
شــاگرد مرشد قاســم ثابت 
بوده كه از بــزرگان اين كار 

محسوب مى شده 

 : يــد مى گو

مداحان و شــاعران مذهبى هستند. 
مرحوم خسرو را به ياد دارم كه تأكيد 
داشت فقط شــعر خوب بخوانيم. 
همه اين ها مى گفتند كه مطالعه 
كنيم و شعر و مقتل درست را براى 
مستمعان بخوانيم. اين طور 
نباشد كه راست و دروغ 
را به هــم ببافيــم تا 

مجلسمان گرم شود.
او از قديم ها مى گويد 

هر هفته پنجشنبه ها

هر هفته پنجشنبه ها
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به مقصد نزديك شــده ايم، به 
باغى وسيع در ميان خانه هاى 
مســكونى محله محمدآباد كه 
اهالــى نمى دانند داخل آن چه 
مى گذرد اما از بــوى نامطبوع، 
صداى واق واق ســگ ها و گاه 
صداى دام هاى زنده كه از درون آن بلند 

مى شود رنج مى برند.

 بازمانده املاک سازگار

پيرمردى كه خانــه اش همين حوالى 
است اين مكان را «باغ سازگار» معرفى 
مى كند كه بيشتر از 50 سال به همين 
شــكل باقى مانده اســت. مى گويد: از 
گذشته تاكنون اراضى بسيارى از اين 
منطقه به نام خانواده سازگار بوده و اين 

باغ باقيمانده همان املاك است.
مرد جوان ديگــرى هم اطلاع مى دهد 
كه پسر مالك باغ در قسمت جداگانه اى 
از اين باغ زندگى مى كند و بقيه زمين 

بلااستفاده مانده است.

 استخر دیروز، بوی نامطبوع امروز

دورتادور ديــوار بــاغ را مى چرخيم. 
نگهبان باغ كه پسر جوانى است بيرون 
مى آيد و نمى گذارد عكاس دوربينش 
را به ســمت باغ نگه دارد. آن طرف تر 

اما يكى ديگر از اهالى مى گويد: كسى 
نمى داند داخل اين بــاغ چه مى گذرد 
اما مى دانم در گذشــته اين باغ استخر 
بزرگى داشــت كه حالا بدون استفاده 
باقــى مانــده و تبديل بــه لجنزارى 
شده اســت. بوى نامطبوع و حشرات 
مــوذى از همين محــل مى آيند و ما 
را آزار مى دهند. باور كنيد ســلامتى 
كودكانمان به وسيله پشه هاى موذى 
به خطر افتاده است، آخر ما چه گناهى 

داريم كه بايد در همســايگى اين باغ 
زندگى كنيم.

 صدای غیر عادی سگ ها

پيرزنى كه به ســمتمان آمده است نيز 
مى گويد: نمى دانم چند ســگ در اين 
مكان هســتند و آيا اين سگ ها فقط 
نگهبانى مى دهند يــا اينكه اصلا اينجا 
محل نگهدارى و پرورش سگ هاست، 
اما صدايشــان امانمان را بريده است. 

صدايشان آن قدر زياد است كه گاه فكر 
مى كنيم اينجا پرورشگاه سگ هاست. 
او ادامه مى دهد: لابد دســت و بالشان 
باز اســت كه ملك به ايــن بزرگى را 
همين طور به حال خــود رها كرده اند 
اما چــرا عذابش براى ما همســايه ها 
باشــد؟ خانم جوان ديگرى هم كه به 
جمعمان اضافه شــده است مى گويد: 
اين ها همسايه ما هستند و احترامشان 
واجب، امــا باور كنيــد بعضى وقت ها 

صــداى دام و گوســفند از داخل باغ 
شنيده مى شود، اينجا هرچه باشد شهر 
است، آخر نمى شــود دام در بين مردم 
زندگى كند. باز هم ما چيزى نديده ايم 

فقط صدايشان را شنيده ايم.

 باغ سازگار در اولویت تملک قرار ندارد

بــر اســاس اطلاعاتــى كه شــهردار 
منطقه 6 دربــاره وضعيت اين مكان به 
ما مى دهد، اين مكان به باغ ســازگار 
مشهور و ملكى شخصى است. به گفته 
حجت ا...حيدرى كاربــرى اين مكان 
هزار و سيصد مترى اكنون فضاى سبز 
اســت كه در خيابــان محمدآباد واقع 

شده است.
حيدرى مى گويد بخشى از اين باغ در 
مسير طرح 20 مترى قرار دارد كه بايد 
عقب نشينى شــود اما هنوز در اولويت 

تملك قرار نگرفته است.
شهردار منطقه 6 در پاسخ به گله اهالى 
محل از مشكلات بهداشتى اين مكان 
نيز بيــان مى كند: بر اســاس اعتراض 
برخى شهروندان كارشناس دامپزشكى 
را به اين محل اعزام كرديم كه حضور 
دام زنده را در اين مــكان تأييد نكرده 
اســت، بااين حال بر اســاس گله هاى 
ســاكنان اخطاريه هاى لازم به مالك 

صادر و ابلاغ شده است. 

ساز نا كوك باغ «سازگار»
ساکنان محله محمدآباد از مشکلات باغی  وسیع در محدوده مسکونی گله مندند
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